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   Utdragsbestyrkande: 

   
 

 

Nämnd Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden  
   

Offentligt sammanträde Nej  

   
Sammanträdesdag 17 februari 2021  

   
Tid och plats Klockan 18:00-20:50, Digitalt sammanträde, 

administrerat från A-salen, kommunalhuset, 

Kommunalvägen 28 

 

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande 
paragrafer 

Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Christina Eklund (M), 

Ordförande 

  

 Martina Nyman (L)*   
 Anders Ferbe (S)*   
 Patrik Rahm (M)*   
 Didrik von Seth (C)*   
 Gorges Barkho (KD)*   
 Marcus Jillehed (DP)*   
 Sara Holmgren (S)*   
 Rudi Gebauer (S)*   
 Berit Sisell (S)*   
 Roger Alis (V) samtliga Alexander Lövkvist Trapp (V) 
 John Clewett (SD)*   

 

 
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Attila Kuru (M), Lucas Lovén (M), Annie Östlund (C), Alisher Mamazhanov (L), 

Joacim Andersson (HP), Claes Thim (S), Åke Wickberg (MP), Sanja Johansson 

(S), Alexandra Ghialamas (SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Anders Ferbe 

   

Justeringens tid 23 februari 2021 Paragrafer 1-13 

   

Underskrifter   

 Per Axelsson  
 Sekreterare  

 Christina Eklund  
 Ordförande  

 Anders Ferbe  
 Justerande  

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 

* = Deltagande på distans 
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 Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens sammanträde den 17 februari 2021 

Övriga närvarande 

Per Axelsson, nämndsekreterare 

Frida Plym Forshell*, gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör 

Patrick Vestberg*, verksamhetschef gymnasium och vuxenutbildning 

Fredrik Dahlin*, ekonomichef 

Axel Wettergren, IT-konsult 

Martin de Ron*, stabschef 

Anna Wigren*, Lärarnas Riksförbund 

 

 

 

* = Deltagande på distans 
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BEVIS  
om justering av Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden har sammanträtt den 17 februari 2021 

Protokollet har justerats den  1 mars 2021 

Anslaget sattes upp den 2 mars 2021 

Anslaget tas ner den 24 mars 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  24 mars 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta gaf@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.sammantraden.huddinge.se 

Per Axelsson 
Nämndsekreterare 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 1   

    

    

 

 

 

Upprop och val av justerare  

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

Ett upprop förrättas och Anders Ferbe (S) utses att jämte ordföranden 

justera dagens sammanträdesprotokoll. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 2   

    

    

 

 

 

Godkännande av dagordningen  

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

Föreliggande dagordning godkänns. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 3   

    

    

 

 

 

Förvaltningen informerar  

 

Undervisning på skolorna 

Gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell informerar om 

gymnasieskolornas hantering av pandemin och övergångar mellan när- och 

fjärr/distansundervisning. Just nu pågår kombinerad undervisning och planeringen har 

varit svår med tanke på de förändringar som skett i smittläget. Skolorna har emellertid 

klarat att hålla en undervisning av god kvalitet och ges beröm.  

 

Arbetsmarknadsinsatser 

Enheten arbete och försörjning har på grund av pandemin haft svårt att få till det 

tänkta antalet praktikplatser och gruppaktiviteter för personer med behov av 

arbetsmarknadsinsatser. Personer som fastnat i arbetslöshet möts dock upp och efter 

ökade anslag från Arbetsförmedlingen kan fler istället erbjudas utbildning eller 

fortbildning.  

 

Digitalisering på arbete och försörjning 

Under år 2020 har delsteget återansökan digitaliserats, det vill säga att den sökande 

nu kan lämna in sin ansökan digitalt via en e-tjänst istället för på papper. Denna 

förändring har gått bra och frigjort tid som istället lagts på fler och längre möten med 

de sökande. Förvaltningen arbetar nu vidare med att kunna digitalisera fler steg samt 

nyttja robotisering eller automatisering för enkla administrativa uppgifter. En mer 

utförlig rapport med fokus på digitalisering väntas kunna presenteras för nämnden i 

maj.  

 

Lex Sarah samt anmälan till Institutionen för vård och omsorg (IVO) 

Gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell informerar om tre Lex 

Sahra-anmälningar som förvaltningen hanterat under den senaste tiden. Den första 

handlar om en klient som inte fått sitt normunderskott utbetalat i tid, på grund av den 

mänskliga faktorn samt ett underliggande fel i ärendehanteringssystem. Detta ärende 

har inte visat på några missförhållanden eller att den sökande led men. Den andra Lex 

Sarah-anmälan rör en klient som fått en för liten summa ekonomiskt bistånd beviljad, 

vilket nu har åtgärdats. Utredning pågår fortfarande i detta ärende. Den tredje berör en 

klient som fått onödigt lång handläggningstid på grund av sjukdom hos personalen. 

Utredning visar att det inte förelåg ett allvarligt missförhållande men förvaltningen har 

ändå upprättat en egen anmälan till IVO. 

 

Under vecka 6 inkom en IVO-anmälan om brister i elevhälsoarbetet. Utredning pågår 

och förvaltningen ska svara IVO:s så snart det går.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 3 forts.   

    

    

 

 

 

Välkommen 

Lucas Lovén (M) är invald som ny ersättare i nämnden och hälsas 

välkommen samt presenterar sig. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), gymnasie- och 

arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell och Lucas Lovén (M).  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 4   

    

    

 

 

 

Arbetsmarknadsrapport  

 

Gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell informerar om hur 

kundresorna för personer med försörjningsstöd ser ut i Huddingemodellen och vad 

som kvalificerar en kommuninvånare för arbetsmarknadsinsatser. Vidare gås statistik 

igenom för antalet hushåll med försörjningsstöd samt arbetslösheten i kommunen. 

Under det senaste året har kostnaden för försörjningsstöd minskat och sedan 

september har även arbetslösheten minskat något. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida 

Plym Forshell, Martina Nyman (L), Anders Ferbe (S), Marcus Jillehed (DP) och 

Alexandra Ghialamas (SD). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 5   

    

    

 

 

 

Information om arbetsplan för förvaltningen  

 

Gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell informerar 

om förvaltningens arbetsplan och koppling till nämndens 

verksamhetsplan. Arbetsplanerna inom förvaltningen finns på olika nivåer 

i syfte att säkerställa att nämndens mål och uppdrag implementeras i 

verksamheterna. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M) och gymnasie- och 

arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 6   

    
Diarienummer GAN-2021/53.182    

 

 

 

Verksamhetsberättelse 2020 för gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden  

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

Verksamhetsberättelse 2020 för gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, enligt bilaga 

1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 27 januari 2020, och överlämnar det 

till kommunstyrelsen. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

revidering av senaste utfall, etappmål och målvärde för indikatorer avseende 

gymnasieskolornas kunskapsresultat i nämndens verksamhetsplan för 2021.  

3. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden begär hos kommunstyrelsen om medel 1,2 

miljoner kronor för juridiska kostnader samt 29,2 miljoner kronor ur centrala medel 

för nyanlända. 

 

4. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden begär hos kommunstyrelsen om 

resultatöverföring på -16,1 miljoner kronor till 2020. 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fem övergripande mål som visar vad kommunen gör för 

invånare, brukare och kunder. I de målen, som består av Utbildning med hög kvalitet, 

Fler i jobb, Bra att leva och bo, God omsorg och Ekosystem i balans bedömer 

förvaltningen måluppfyllelsen som god. I det strategiska målet Sund ekonomi bedöms 

måluppfyllelsen dock som ej godtagbar vilket medför att förvaltningen bedömer den 

sammanvägda måluppfyllelsen som ej godtagbar. 

 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens ekonomiska resultat före justeringar visar 

en negativ avvikelse om 46,5 miljoner kronor. 

En granskning från externa konsulter visar att de ekonomiska förutsättningarna 

avseende finansiering av försörjningsstöd varit otillräckligt utredda inför etablering av 

förvaltning, varför centrala medel behövs för att balansera brister i 

budgetförutsättningarna. 

 

Det ekonomiska resultatet, inklusive begärda centrala medel som föreslås bli underlag 

för resultatöverföring är en negativ avvikelse mot budget med 16,1 miljoner kronor. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 6 forts.   

    
Diarienummer GAN-2021/53.182    

 

 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida 

Plym Forshell, John Clewett (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Alexander Lövkvist 
Trapp (V), verksamhetschef Patrick Vestberg, Anders Ferbe (S), Martina Nyman (L), 

Gorges Barkho (KD), Claes Thim (S), Anders Ferbe (S), Åke Wickberg (MP) och 

Berit Sisell (S). 

  

Deltar ej i beslutet 

Alexander Lövkvist Trapp (V) meddelar att Vänsterpartiet avstår från att delta i 

beslutet. 

Anders Ferbe (S) meddelar att Socialdemokraterna avstår från att delta i den andra 

beslutssatsen. 

  

Reservation 

John Clewett (SD) meddelar att Sverigedemokraterna reserverar sig mot andra, tredje 

och fjärde beslutsatserna, se Bilaga § 6:1.  

 

Protokollsanteckningar 

Anders Ferbe (S) och Åke Wickberg (MP) anmäler en protokollsanteckning tillika 

suppleantyttrade från Socialdemokraterna och Miljöpartiet, se Bilaga § 6:2. 

Alexander Lövkvist Trapp (V) anmäler en protokollsanteckning från Vänsterpartiet, 

se Bilaga § 6:3. 

 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

 
 



 

 
Reservation 
 

Ärende 6. Verksamhetsberättelse  
År 2020 kännetecknas i stor utsträckning av de olika problem och svårigheter som uppstått 
som resultat av coronapandemin. Även om pandemins effekter varit särskilt påfrestande för 
de vård- och omsorgsrelaterade verksamheterna i kommunen, går det inte att komma ifrån 
dess påverkan även på gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden. Med anledning av detta 
krävs det såklart en förståelse för att mycket av nämndens verksamhet behövts anpassas för 
utmaningar som varit svåra att förutspå. 

I tjänsteutlåtandets punkt 2 framgår det bland annat att en mängd mål för kommunens 
gymnasie- och arbetsmarknadsverksamhet föreslås revideras. Vi har under sammanträdet 
ställt frågor om detta förslag på reviderade mål, men vi är inte nöjda med förvaltningens 
svar. 

Vi anser att det visar på ovilja att ta frågan på stort allvar och prioritera förbättringar inom 
SFI-verksamheten som en strategisk del i kommunens och nämndens mål, vision och arbete 
för integration och självförsörjning. Vi ser helst att det genomförs en omfattande utredning 
på hur SFI-verksamheten fungerar, styrkor vs. brister, utfrågning av elever, samt att det finns 
en kontinuerlig uppföljning av kvalitet och resultat. Eventuellt skulle det kunna vara 
intressant att vidareutveckla verksamheten genom en samverkan med näringslivet och 
användandet av digitala eller innovativa läromedel för snabbare inlärning. 

Vidare framgår det av verksamhetsberättelsen att nämnden dras med större ekonomiska 
förluster än budgeterat, på grund av ett par olika anledningar. Det är givetvis oacceptabelt 
att nämndens ekonomi fortsätter hanteras oansvarigt. Som resultat av detta anser vi att 
nämnden borde begära de 1,2 miljoner för juridiska kostnader och 29,2 miljoner ur centrala 
medel för nyanlända från Socialnämndens budgetavvikelse. Vi förstår även behovet om 
resultatöverföringen på -16,1 miljoner för att täcka underskottet från 2020. 

Vi vill dock poängtera att nämnden borde ha informerats om dessa stora ekonomiska 
avvikelser långt tidigare och vi vill även påpeka att det är vår åsikt att beslut som rör sådana 
höga summor borde fattas i kommunfullmäktige, inte i nämnden. Sverigedemokraterna 
reserverar sig av ovan anledningar därmed mot beslutet i ärende 6 för punkt 2, 3 och 4, samt 
avstår från att delta i beslut för dessa punkter. 

 

Sverigedemokraterna 
John Clewett 
Alexandra Ghialamas 

 

Reservation 
2021-02-17 
Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Ärende 6 



     
 
Huddinge kommun 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
2021-02-17 
 
PROTOKOLLSANTECKNING/SUPPLEANTYTTRANDE 
 
Ärende 6 
 
Verksamhetsberättelse 2020 för gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämden 
Tjänsteutlåtandet, punkt 2, föreslår att nämnden ska godkänna 
förvaltningens förslag till revidering av utfall, etappmål och 
målvärden. Av revidering framgår att förvaltningen föreslår förstärkta 
etappmål för de högskoleförberendande programmen.  
 
Vi har reagerat på att revideringen saknar förhöjd eller starkare 
ambition vad avser yrkesprogammen. Detta är anmärkningsvärt av 
flera skäl. Dels finns ett starkt framtida behov av utbildad arbetskraft 
från de olika yrkesprogrammen, dels finns ett starkt behov av att 
stärka attraktiviteten för yrkesprogrammen för att förbättra 
rekryteringen, dels kan den ensidiga fokuseringen på 
högskoleprogrammen läsas som att förvaltningen därmed avser att 
minska antalet yrkesprogram.  
 
Samma njugghet mot yrkesprogrammen verkar finnas även i andra 
frågor om prioriteringar och satningar inom gymnasieskolan.  
 
Av detta skäl deltar vi inte i beslutet avseende verksamhetsberättelsen 
2020 vad avser punkt 2 och förvaltningens förslag till revidering av 
utfall, etappmål och målvärden. 
 
För Socialdemokraterna  För Miljöpartiet (Suppelantyttrande) 
Anders Ferbe   Åke Wickberg 
 
 



 

 

Huddinge Kommun 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
2021-02-17 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 6: Verksamhetsberättelse 2020 för Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden 

 
Vänsterpartiet avstår från att delta i beslutet om verksamhetsberättelse för 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden. Vi lade ett annat förslag till mål- 
och budget för nämnden som röstades ner av kommunfullmäktige. Hade 
vårt förslag bifallits hade nämndens situation sett annorlunda ut. Bland 
annat satsade vi 30 miljoner kronor mer än den borgerliga 
minoritetskoalitionen på att för att komma till rätta med obalansen i 
finansieringen av försörjningsstödet. Vi föreslog en investeringsbudget för 
nämnden på 7,7 miljoner kronor. Och dessutom motsatte vi oss 
skattesänkningen på 26 mnkr som vi menar hade kunnat användas till att 
stärka välfärden, skapa fler jobb, fler heltider, fler sommarjobb m.m. Det 
blir väldigt motsägelsefullt när koalitionen skär ner på yrkesprogrammen 
som leder till fler jobb samtidigt som man har ett mål om att få fler i arbete 
i mål och budget för 2021. Vänsterpartiet gör en uppräkning med 2% för 
löne- och prisökningar för nämnden motsvarande 15, 2 miljoner kronor.  
 
Vänsterpartiet menar att Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens arbete 
är viktigt och att det bör finansieras på ett ansvarsfullt sätt för att erbjuda 
så god kvalitet som möjligt såväl i kommunens stödsystem som i 
undervisningen och arbetsförutsättningarna på Huddinges 
gymnasieskolor. Arbete och utbildning är grunden för individens 
självförsörjning. 
 
Alexander Lövkvist Trapp (V) 
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Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 7

Diarienummer GAN-2021/105.603 

Utveckling av Sjödalsgymnasiet 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden har tagit del av informationen i rapporten

”Nystart för Sjödalsgymnasiet”.

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar att uppdra åt gymnasie- och

arbetsmarknadsförvaltningen att genomföra åtgärder enligt handlingsplan i bilaga 3 till

föreliggande tjänsteutlåtande.

3. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar att Sjödalsgymnasiets

undervisning ska bedrivas i en byggnad, vilket medför att det så kallade ”TK-huset”

lämnas.

4. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar att uppdra åt gymnasie- och

arbetsmarknadsförvaltningen att utreda lokalisering av VVS-programmet med

anledning av beslut om att lämna ”TK-huset” och återrapportera till nämnden i

samband med nämndens sammanträde i maj 2021.

5. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar att uppdra åt gymnasie- och

arbetsmarknadsförvaltningen att utvärdera utfallet av handlingsplanen och

återrapportera till nämnden i samband med årsbokslut 2022.

Sammanfattning 

De senaste åren har några medialt uppmärksammade händelser skett i närheten av 

Sjödalsgymnasiet. Händelserna har påverkat elevernas upplevelse av trygghet och 

skolans attraktivitet mycket negativt, vilket också fått negativa följder för skolans 

ekonomiska resultat.  

Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen och skolledningen har vidtagit flera 

åtgärder, bland annat rörande ekonomi i balans och ökad trygghet. Förvaltningen har 

också låtit genomföra en utredning i syfte att identifiera ytterligare åtgärder för att 

komma tillrätta med skolans utmaningar. Utifrån resultatet av utredningen har en 

handlingsplan tagits fram. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 7 forts.   

    
Diarienummer GAN-2021/105.603    

 

 

 

Utredningen belyser olika perspektiv såsom skolans profil och programutbud, dess 

lokaler och olika former av trygghetsfrämjande samarbete. Förvaltningen 

rekommenderar fortsatt fokus på stärkt ekonomi och ökad trygghet. Detta åstadkoms 

bland annat genom fortsatt arbete med nedskärning av kostnader och stärkt gemensam 

värdegrund, justering av programutbud, ändrat lokalutnyttjande och samverkan med 

andra förvaltningar och samhällsaktörer. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida 

Plym Forshell, Claes Thim (S), verksamhetschef Patrick Vestberg, John Clewett (SD), 

Anders Ferbe (S), Alexandra Ghialamas (SD), Martina Nyman (L), Alexander 

Lövkvist Trapp (V) och Åke Wickberg (MP). 

 

Yrkanden 

Anders Ferbe (S) yrkar på återremiss på den andra beslutssatsen. 

Alexander Lövkvist Trapp (V) yrkar enligt Anders Ferbes (S) förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande Christina Eklund (M) ställer proposition på Anders Ferbes (S) m.fl. 

yrkande om återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och finner att nämnden 

beslutat att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordförande Christina Eklund (M) finner därefter att nämnden beslutar i enighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och suppleantyttrande 

Anders Ferbe (S) och Alexander Lövkvist Trapp (V) meddelar att Socialdemokraterna 

och Vänsterpartiet reserverar sig mot den andra beslutssatsen, och Åke Wickberg 

(MP) anmäler ett suppleantyttrande, se Bilaga § 7:1. 

 

Protokollsanteckning 

John Clewett (SD) anmäler en protokollsanteckning från Sverigedemokraterna, se 

Bilaga § 7:2. 

 
 



   
     
Huddinge kommun 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
2021-02-17 
 
RESERVATION  
 
Ärende 7 
 
Utveckling av Sjödalsgymnasiet 
Tjänsteutlåtandet, punkt 2, föreslår att nämnden ska uppdra åt 
förvaltningen att genomföra åtgärder i enlighet med bilaga 3, 
Handlingsplan Sjödalsgymnasiet.  
 
Vi anser att handlingsplanen saknar ambitioner och planer för att 
stärka yrkesprogammen, varför vi på nämnden föreslog återremiss till 
förvaltningen för att arbeta in mer proaktiva förslag på hur 
yrkesprogrammen kan stärkas.  
 
Eftersom nämndens majoritet avslog detta förslag, reserverade vi oss 
till förmån för vårt eget förslag. Med denna skriftliga reservation vill 
vi betona att vi har reagerat starkt på att det inte finns någon ökad eller 
starkare ambition vad avser yrkesprogammen.  
 
Detta är anmärkningsvärt av flera skäl. Dels finns ett starkt framtida 
behov av utbildad arbetskraft från de olika yrkesprogrammen, dels 
finns ett starkt behov av att stärka attraktiviteten för yrkesprogrammen 
för att förbättra rekryteringen, dels kan den ensidiga fokuseringen på 
högskoleprogrammen läsas som att förvaltningen därmed avser att 
minska antalet yrkesprogram.  
 
 
För Socialdemokraterna   För Vänsterpartiet   
Anders Ferbe   Alexander Lövkvist Trapp 
 
För Miljöpartiet (Suppelantyttrande) 
Åke Wickberg 



 

 
Protokollsanteckning 
 

Ärende 7. Utveckling av Sjödalsgymnasiet 

Trygghetsanalysen från Tryggare Sverige som dateras till våren 2019 synliggör flera allvarliga 
brister i Sjödalsgymnasiets policy och regler (bland annat om droger, klassrumordning, 
elevkort med mera) samt skolpersonalens agerande (konsekvenstrappan) när eleverna 
bryter mot dem.  

Sverigedemokraterna ställde frågan om det aktuella läget kring dessa brister vid 
nämndsammanträdet den 17 februari 2021 varpå Gymnasie- och 
arbetsmarknadsförvaltningen besvarade med att åtgärder och förbättringar redan har satts 
på plats. Detta redovisas dock inte någonstans i handlingarna som nämnden tagit del av. 
Nämnden har inte fått någon utförlig information om vilka konkreta åtgärder ur 
Trygghetsanalysen som genomförts, vilka resultat man har uppnått och vad som återstår att 
implementera.  

Det enda som framgår av ”bilaga 3 Handlingsplan för Sjödalen” under avsnittet ”Trygghet” är 
”fortsatt genomförande av åtgärder ur rapporten från Tryggare Sverige” samt ”fortsatt 
utveckling av värdegrund och skolkultur”. Sverigedemokraterna ser det som problematiskt 
att det saknas en tydlig definiering av begreppen ”värdegrund” och ”skolkultur” samt en 
redovisning av vad de består av. Av den anledning anser vi att det blir svårt att följa upp rent 
konkret om målen är uppnådda eller inte. 

Vi är dessutom kritiska till att utvärdering av handlingsplanens utfall först kommer att göras i 
samband med årsbokslut 2022. Vi anser att detta ligger långt fram i tiden och att en mer 
löpande, möjligtvis årsvis utvärdering vore lämplig för att kunna göra relevanta anpassningar 
när så behövs. 

 

Sverigedemokraterna 
John Clewett 
Alexandra Ghialamas 

 

Protokollsanteckning 
2021-02-17 
Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Ärende 7 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 8   

    
Diarienummer GAN-2021/106.603    

 

 

 

Skolorganisation, programutbud och lokaler 
avseende Huddingegymnasiet respektive 
Sågbäcksgymnasiet 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden har tagit del av informationen i rapporten 

”Genomlysning av Huddingegymnasiet och Sågbäcksgymnasiet”.  

  

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar att uppdra åt gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen att genomföra åtgärder enligt handlingsplan i bilaga 2 till 

föreliggande tjänsteutlåtande. 

 

3. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden beslutar att uppdra åt gymnasie- och 

arbetsmarknadsförvaltningen att utvärdera utfallet av handlingsplanen och 

återrapportera till gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden i samband med årsbokslut 

2022.  

 

Sammanfattning 

Såväl skolresultat som elevunderlag är vikande på Sågbäcksgymnasiet. Skolan har 

också behov av att stärka sitt trygghetsfrämjande arbete. Både Sågbäcksgymnasiet och 

Huddingegymnasiet har homogena programutbud i relation till studieförberedande 

eller yrkesförberedande program, vilket inte motsvarar gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämndens ambition.  

 

Gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen har låtit genomföra en utredning och 

tagit fram en handlingsplan.  

 

Utredningen belyser olika perspektiv såsom skolornas programutbud, deras lokaler 

och skolkulturer. Förvaltningen rekommenderar arbete med att säkerställa långsiktigt 

hållbar ekonomi och ökad trygghet inom Sågbäcksgymnasiet, harmonisering av de 

båda skolkulturerna samt ökad blandning i programutbuden. Detta åstadkoms bland 

annat genom fortsatt trygghetsfrämjande arbete av elevnära skolledningar och ökat 

samarbete mellan skolorna med avseende på lokaler, resurser och programutbud. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 8 forts.   

    
Diarienummer GAN-2021/106.603    

 

 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör Frida 

Plym Forshell, Anders Ferbe (S), John Clewett (SD), verksamhetschef Patrick 

Vestberg, Didrik von Seth (C), Martina Nyman (L), Åke Wickberg (MP), Alexander 

Lövkvist Trapp (V) och Marcus Jillehed (DP).  

  

Yrkanden 

Anders Ferbe (S) yrkar på återremiss på den andra beslutssatsen. 

Alexander Lövkvist Trapp (V) yrkar enligt Anders Ferbes (S) förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande Christina Eklund (M) ställer proposition på Anders Ferbes (S) m.fl. 

yrkande om återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och finner att nämnden 

beslutat att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordförande Christina Eklund (M) finner därefter att nämnden beslutar i enighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och suppleantyttrande 

Anders Ferbe (S) och Alexander Lövkvist Trapp (V) meddelar att Socialdemokraterna 

och Vänsterpartiet reserverar sig mot den andra beslutssatsen, och Åke Wickberg 

(MP) anmäler ett suppleantyttrande, se Bilaga § 8:1. 

 

Protokollsanteckning 

John Clewett (SD) anmäler en protokollsanteckning från Sverigedemokraterna, se 

Bilaga § 8:2. 

 
 



   
     
Huddinge kommun 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
2021-02-17 
 
RESERVATION 
 
Ärende 8 
 
Skolorganisation, programutbud och lokaler avseende 
Huddingegymnasiet respektive Sågbäcksgymnasiet 
Tjänsteutlåtandet, punkt 2, föreslår att nämnden ska uppdra åt 
förvaltningen att genomföra åtgärder i enlighet med bilaga 2, 
Handlingsplan Sågbäck och HGy.  
 
Vi anser att handlingsplanen saknar ambitioner och planer för att 
stärka yrkesprogammen, varför vi på nämnden föreslog återremiss till 
förvaltningen för att arbeta in mer proaktiva förslag på hur 
yrkesprogrammen kan stärkas.  
 
Eftersom nämndens majoritet avslog detta förslag, reserverade vi oss 
till förmån för vårt eget förslag. Med denna skriftliga reservation vill 
vi betona att vi har reagerat starkt på att det inte finns någon ökad eller 
starkare ambition vad avser yrkesprogammen.  
 
Detta är anmärkningsvärt av flera skäl. Dels finns ett starkt framtida 
behov av utbildad arbetskraft från de olika yrkesprogrammen, dels 
finns ett starkt behov av att stärka attraktiviteten för yrkesprogrammen 
för att förbättra rekryteringen, dels kan den ensidiga fokuseringen på 
högskoleprogrammen läsas som att förvaltningen därmed avser att 
minska antalet yrkesprogram.  
 
För Socialdemokraterna   För Vänsterpartiet   
Anders Ferbe   Alexander Lövkvist Trapp 
 
 
För Miljöpartiet (Suppleantyttrande) 
Åke Wickberg 



 

 
Protokollsanteckning 
 

Ärende 8. Skolorganisation, programutbud, och lokaler kring 
Sågbäcksgymnasiet/Huddingegymnasiet 
Sverigedemokraterna instämmer helt med de synpunkter och förslag som förvaltningen tar 
upp i sin utredning för Sågbäcksgymnasiet/Huddingegymnasiet. Vi anser att Hotell- och 
turismprogrammet bör avvecklas så småningom då kostnaden jämfört med elevantalet inte 
är ekonomiskt försvarbar. Likväl är vi också av åsikten att Sågbäcksgymnasiet har en hög 
andel av kommunens utbud av introduktionsprogram och att denna bör minska framöver för 
att uppnå en bättre balans av programutbud på skolan och på så sätt öka skolans 
attraktivitet. Sverigedemokraterna ställer sig därför frågande till varför dessa enligt 
förvaltningen nödvändiga åtgärder inte inkluderas i nämndens handlingsplan för 
Sågbäcksgymnasiet/Huddingegymnasiet. 

Vi är dessutom kritiska till att utvärdering av handlingsplanens utfall först kommer att göras i 
samband med årsbokslut 2022. Vi anser att detta ligger långt fram i tiden och att en mer 
löpande, möjligtvis årsvis utvärdering vore lämplig för att kunna göra relevanta anpassningar 
när så behövs. 

 

Sverigedemokraterna 
John Clewett 
Alexandra Ghialamas 

 

Protokollsanteckning 
2021-02-17 
Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Ärende 8 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 9   

    

    

 

 

 

Minnesanteckningar från programråd  

 

Berit Sisell (S) rapporterar från programråd Bygg- och anläggningsprogrammet, 

inriktning måleri. 

Didrik von Seth (C) rapporterar från programråd Hotell- och turismprogrammet samt 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet. 

Rudi Gebauer (S) rapporterar från programråd Vård- och omsorgsprogrammet. 

 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Christina Eklund (M), Berit Sisell (S), Didrik von Seth (C), Rudi 

Gebauer (S) och verksamhetschef Patrick Vestberg. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 10   

    
Diarienummer GAN-2021/153.608    

 

 

 

Anmälan av delegationsbeslut  

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden godkänner de delegationsbeslut som 

förtecknats i bilaga 1, 2 och 3 till gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningens 

tjänsteutlåtande daterat den 12 februari 2021. 

Sammanfattning 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, 

ordförande och tjänstemän i enlighet med gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens 

delegationsordning. Delegationsbesluten ska redovisas till gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden. 
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Anmälan av ordförandebeslut  

 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Ordförandebeslut i ärende Beslut om att kombinera fjärr- och 

distansundervisning med närundervisning i Huddinge kommuns 

gymnasieskolor från och med den 25 januari 2021 till och med den 1 april 

2021 (dnr. GAN-2020/1290) daterat den 22 januari 2021 anmäls och 

nämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

2. Ordförandebeslut i ärende Entledigande samt förordnande av 

dataskyddsombud (dnr. GAN-2021/8) daterat den 7 januari 2021 anmäls 

och nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
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Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 17 februari 2021 § 12   

    

    

 

 

 

Delgivningar till nämnden  

 

Kommunfullmäktiges beslut den 14 december 2020 

 

§ 6 Översyn av kommunens budgetprocess 

§ 12 Inriktningsbeslut för Huddinge kommun - översiktsplan 2050 

§ 19 Befrielse från förtroendeuppdrag 

§ 20 Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

§ 21 Inför en kostpolicy i Huddinge kommun - svar på motion väckt av Sara Heelge 

Vikmång (S), Yosef Sigal (S) och Sara Holmgren (S) 
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Övriga frågor  

 
Inga övriga frågor väckta vid dagens sammanträde. 
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